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Mi lesz veled, Bosnyák tér?

AZ ECHO INVESTMENT immár 11 éve van jelen a lengyel pia-
con, és két éve már külföldön is részt vesz különböző mére-
tű beruházásokban. A cég egyrészt a lakóparkokat épít, más-
részt több irodakomplexum-projektjén vannak már eddig túl. 
Az egyik legjelentősebb beruházásuk a varsói Lengyel Olimpi-
ai Bizottság épületének a megépítése volt. Az Echo Investment 
szállodaláncok és bevásárló- és szórakoztatóközpontok építé-
sében is szerepet vállal. Wroclavban nemrégiben egy, a zugló-
ihoz hasonló nagyságú komplexumot adtak át.

November 19-én dr. Weinek 
Leonárd zuglói polgármester, 
illetve a zuglói képviselő-tes-
tület több tagja rendhagyó saj-
tótájékoztatót tartottak a Csö-
möri úti sportpálya előtt. A 
programot és a helyszínválasz-
tást az indokolta, hogy a terü-
let tulajdonosa, a lengyel Echo 
Investment megváltoztatva a 
korábbi terveit, egy plázát kí-
ván építeni a sporttelep he-
lyére. A zuglói képviselő-tes-
tület ugyanakkor ragaszkodni 
szeretne az eredeti tervekhez, 
mely szerint a Nagy Lajos király 
útja és a Rákospatak utca köz-
ti szakaszon ne egy bevásárló-
központ, hanem egy új város-
központ épüljön.

Az ügy mostanában sok fóru-
mon is komoly viharokat kavart. 
Mint köztudott, a lengyel befek-
tető 2006. júniusában vásárolta 
meg a területet a zuglói önkor-
mányzattól. A vételár megközelí-
tette a 4 milliárd forintot, mely ösz-
szeget az Echo Investment 2007. 
elejéig teljes egészében átutalt a 
zuglói önkormányzat számlájára. 
A területen azonban sokáig nem 
történt semmi. Az idei nyáron 
először a napközis tábor lakói 
búcsúztak el a patinás sportte-
leptől. Majd a kerületi sportiroda 
is átköltözött a Kövér Lajos utcai 
létesítménybe. Szeptemberben 
még elvétve rendeztek egy-két 
szabadtéri programot a pályán, 
majd egyik napról a másikra vég-
leg bezárta a kapuit a sportköz-
pont. Hogy aztán októberben 
még ennél is nagyobb csöndben 
ledózerolják az irodáknak, a tor-
nateremnek és az öltözőknek he-
lyet adó épületet.

A beruházás apró, de annál 
biztosabb megkezdésére azért is 
irányult a vártnál kevesebb figye-
lem, mert közben a felek már az 
új tervekről vitatkoztak. Néhány 
hete ugyanis az Echo Investment 
bemutatta azt a prezentációt, 
amelynek megvalósítását 2009. 
tavaszán szeretné megkezdeni. 
A képviselő-testület tagjai ekkor 
szembesültek azzal, hogy az el-
adott területen az előzetesnél 
jóval nagyobb méretű bevásár-
ló-központot kíván majd építeni a 
lengyel beruházó.

A cég vezetői, dr. Demszky 
Gábor budapesti, és dr. Weinek 
Leonárd zuglói polgármesterek-
kel közösen 2007. február 21-én 
már tartottak egy nagyszabású 
sajtótájékoztatót a Bosnyák tér 
jövőjével kapcsolatban. Akkor 
elhangzott, hogy a beruházás a 
Mundo nevet kapja, és a határide-
je egybeesik a metróépítés 2010-
es céldátumával. A főpolgármes-
ter akkori mondatai szerint „a 26 
hektáron zajló Bosnyák téri beru-
házás egyszerre fog kulturális és 
szolgáltató célokat kielégíteni”. 
Azóta annyi történt, hogy a 4-es 
metró vonalának Bosnyák térig 
való meghosszabbítását a fővá-
ros határozatlan időre elnapolta, 
sőt az is bizonytalanná vált, hogy 
az eredeti dátumig megépül-e a 
Keleti pályaudvarig tervezett rö-
videbb szakasz. A metrókérdés 
elnapolása pedig érzékenyen 
érintette a lengyeleket, akik fog-
ták magukat, és átalakították a 
terveket. Az eredeti elképzelés-
ből meghagyták, hogy a jelenle-
gi csarnokot hátrébb költöztetik 
és modernizálják. Elé irodahá-
zat építenek, amit, ha a Polgár-
mesteri Hivatal szeretne, akkor 
megfelelő bérleti díj ellenében 
használhat majd (a hírek szerint 
az Echo Investment majd egy-
milliárd forintos éves bérleti dí-
jat kért az ingatlanhasználatért, 
mely ajánlat nem igazán tett jót 
a felek kapcsolatának). A jelen-
legi sportpálya helyén azonban 

az eredeti parkos, tágas irodás, 
lakóházas és áruházas létesít-
mény-együttes helyére azonban 
az új tervben már valóban egy 
bevásárló-központ került. Míg a 
kulisszák mögött zajlott a vita, 
addig a zuglói emberek a szom-
bati piacot és a Rákospatak utcai 
tanuszodát siratták.

November 19-én ennek meg-
felelően szép számú érdeklő-
dő volt kíváncsi a polgármester 
demonstratív jellegű sajtótájé-
koztatójára. Dr. Weinek Leonárd 

ment, ígéretet tett rá, hogy a vég-
sőkig harcolni fognak a Bosnyák 
téri piacért, és a római katolikus 
templom környékét is megpró-
bálják rendbe hozni.

Ekkor kért szót Rátonyi Gá-
bor, aki a sajtótájékoztatón a 
Fidesz frakciót képviselte, és 
egyébként is, mint a kerület volt 
polgármestere érintettnek érezte 
magát az ügyben.

– Szeretnék néhány dolgot 
letisztázni. A Mundo második 
terve nem csak egy bevásárló-

lengyel befektető módosította 
terveket, hogy, amikor 2006. nya-
rán megkötötték a szerződést, 
akkor még volt remény a Bosnyák 
téri metró-végállomásra. Utódja 
szerint azonban ez nem képezte 
alapját a szerződésnek. A másik 
vitatémát pedig a „sportpályáért 
sportpályát cserébe” gondolat je-
lentette. Rátonyi szerint az általa 
vezetett testület 2006-ban azzal 
a kitétellel ment bele az üzletbe, 
hogy a Rákos-patak túloldalán 
levő volt MTK-sporttelepet a Csö-
möri úti hasonló létesítmény el-
adásából származó bevételből 
sürgősen felújítják. A 1,5 milliár-
dos tervek műfüves nagypályát, 
sportcsarnokot és egy másik 
tanuszodát tartalmaztak. Weinek 
szerint az MTK-beruházást még 
mindig egy tulajdonvita hátráltat-
ja. Ugyanakkor elismerte, hogy 
az önkormányzatnak nincs meg 
a fedezete egy új uszoda építésé-
re. Rátonyi Gábor szerint ez azért 
furcsa, mert a Bosnyák téri terü-
letért a lengyel befektető már ré-
gen kifizette a 4 milliárd forintot,
a zuglói önkormányzat emellett 
idén egy ötmilliárdos kötvényt 
is kibocsátott, akkor hogy hogy 
nem telik ennyi pénzből egy 1,5 
milliárdos sportkomplexum meg-
építésére? 

Weinek Leonárd a vitát lezá-
randó, azt a tervét osztotta meg a 
sajtó képviselőivel, hogy megpró-
bálja a területet visszavásárolni a 
lengyelektől, akik remélhetőleg 
egy ilyen recessziós időszak-
ban hajlandóak lesznek elállni a 
plázaépítési terveiktől. A kerületi 
polgármester szerint a 26 hek-
tár visszavásárlására megvan az 
elegendő tőkéje az önkormány-
zatnak. Hogy ebben az esetben 
mit kezdenének a területtel, arról 
egyelőre nem esett szó. (Való-
színűleg ezt még a vezetők sem 
tudják.) 

Ami a november 19-i sajtótájé-
koztatóból kiderült, nehezen hi-
hető, hogy a zuglói frakciók min-
denben egyetértenének. Emellett 
érződik, hogy a kerületi pártok 
sem látnak tisztán a Mundoval 
kapcsolatban. Harmadrészt vár-
ható, hogy a vita a jövő évet is 
áthidalja majd, 2010-ben pedig, 
a választások évében úgysem 
mer senki egy ilyen hordere-
jű beruházásba belekezdeni. A 
sportpályán programot már nem 
lehet tartani, erről gondoskodott 
a beruházó, aki néhány hete le-
rombolta az épületet, az uszoda 
információink szerint jövő nyár 
elejéig húzhatja, a piac sorsát 
pedig elvileg nem befolyásolja 
majd a Bosnyák tér átalakítása. 
Persze, nehezen hihető, hogy 
egy bevásárló-központ közelé-
ben egy ilyen típusú piac tartó-
san megmaradhasson. (S)

Rátonyi Gábor, Zugló korábi polgármestere és Weinek Leonárd je-
lenlegi polgármester a sajtótájékoztatón kisebb szócsatát vívott 
egymással

először ismertette az alaphelyze-
tet: a magánbefektető öncélúan 
megváltoztatta az eredeti, szer-
ződésben is rögzített terveket, 
melyhez az önkormányzat mind 
az öt frakció támogatottságát él-
vezve ragaszkodik. Éppen ezért 
megbeszélést kezdeményeztek 
a befektetővel annak érdekében, 
hogy térjen vissza a Mundo ere-
deti terveihez.

A november 19-i sajtótájékoz-
tatón a Fővárosi Önkormányza-
tot Bojár Iván András, a Szeretem 
Budapestet Mozgalom vezetője, 
a Fővárosi Önkormányzat Vá-
rosarculati Tanácsnoka képvi-
selte, aki szintén elmondta, hogy 
a plázák által amúgy is megter-
helt Budapestnek nincs szük-
sége újabb létesítményekre. Dr. 
Weinek Leonárd ennél is tovább-

központot, hanem komoly fej-
lesztéseket tartalmaz. Megújul 
a környéken az úthálózat, és a 
közüzemi hálózatok rekonstruk-
ciójára is sor kerül. Ráadásul a 
kivitelező továbbra sem mondott 
le a Polgármesteri Hivatalnak, az 
Egészségügyi Szolgálatnak és a 
Rendőrségnek a Bosnyák térre 
való költöztetéséről. Természe-
tesen valamennyi zuglói képvi-
selőnek az a célja, hogy minél 
több zöld terület maradjon ezen 
a részen, de összességében el-
mondható, hogy a lengyel be-
fektető prezentációja nem olyan 
rossz, mint amilyennek beállítják.

Rátonyi Gábor és dr. Weinek 
Leonárd a sajtó jelenlétében egy 
kisebb szópárbajt is megvívott 
egymással. A volt polgármester 
ugyanis azzal indokolta, hogy a 
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Évvége – nyári élményekkelBár még másfél hónap hát-
ravan az évből, a havi egyszer 
ülésező Varjú Vilmos Olimpiai 
Baráti Kör gyakorlatilag befejez-
te idei gazdag programsoroza-
tát. December 4-én ugyan lesz 
még egy évzáró, évbúcsúztató 
eseményük, de az érdemi mun-
ka a legutolsó, november 13-i 
rendezvényükön lezárult. Ennek 
megfelelően rangos vendégeket 
hívott a szezonzárásra a baráti 
kör vezetősége. Borovitz Tamás, 
a klub elnöke elmondta, hogy 
sokat gondolkoztak azon, mi-
lyen sportággal tegyék teljessé 
a 2008-as esztendőt, de végül az 
idő választ adott a problémájukra. 
Szeptemberben ugyanis a pekin-
gi olimpiát követően a kertvárosi 
olimpikonok voltak a vendégeik 
a Szent-Györgyi Albert Általános 
Iskolában található Kertvárosi 
Olimpikonok Emlékcsarnoká-
ban. Az akkori eseményen azon-
ban nem tudott minden meghí-
vott jelen lenni. A Kertvárost még 
sosem képviselte olyan népes 
különítmény egy olimpián, mint 
Pekingben, ahol öt kerületi spor-
toló és négy szintén kerületi bíró, 
játékvezető is jelen volt. Mond-
hatnánk azt is, hogy népesebb 
volt a XVI. kerületi olimpiai kül-
döttség, mint sok ország pekingi 
delegációja. Ebből a küldöttség-
ből szeptemberben csak az olim-
piai focidöntőn szerepet kapó 

mátyásföldi iskolaigazgató, Vá-
mos Tibor, az ugyancsak olimpi-
ai döntőben bíráskodó sashalmi 
röplabda-játékvezető, Hóbor Bé-
la, a birkózó versenyeken ponto-
zóbíróként tevékenykedő Bacsa 
Péter és a kardcsapattal hetedik 
helyen végző Decsi Tamás kard-
vívó tudott megjelenni.

– A klub tagjainak egyöntetű 
volt a kérése, még ebben a nap-
tári évben szerettek volna talál-
kozni a Pekingben járt sportolók-
kal, ennek megfelelően az évzáró 
programunkon ismételten a nyári 
olimpia volt a téma.

November 13-án a kertvárosi 
olimpikonok közül Kovács Iván 
párbajtőrvívó, Kiss Dániel 110 
méteres gátfutó, Grusinatti Gyula 
paralimpikon sportlövő és Kará-
csony István torna-pontozóbíró 
volt a Kertvárosi Olimpikonok 
Emlékcsarnokának a vendége. 
(Az ötödik Pekingben járt kerüle-
ti sportoló, a kézilabdázó Tomori 
Zsuzsanna ezúttal sem tudott 
megjelenni a programon. Az olim-
pián negyedik helyen végzett női 
válogatott átlövőjének mentsé-
gére legyen mondva, jelenleg a 
világ egyik legjobb klubcsapatá-
nak, a Győri ETO Audi KC játéko-
sa, és a klubjával szeptember óta 
nem csak a hazai bajnokságban, 

hanem a Bajnokok Ligájában is 
küzdenie kell.) 

A közönség a négy meghívott 
vendéget sok mindenről kérdez-
te. Egyrészt a személyes pekingi 
élményeikre, másrészt az olimpi-
ai kulisszatitkokra is kíváncsiak 
volt. A beszélgetés során termé-
szetesen szóba került a jövő is. A 

sportolók, illetve a magyar sport 
jövője egyaránt téma volt. Kiss 
Dániel, az Ikarus BSE atlétája el-
mondta, hogy folytatja a közös 
munkát korábbi edzőjével, ifjabb 
Tomhauser Istvánnal, s amennyi-
ben nem hátráltatják majd sérülé-
sek, bízik benne, hogy a londoni 
ötkarikás játékokon is az indulók 
között lehet. 

Grusinatti Gyula egyrészt me-
sélt korábbi énjéről. Súlyos bal-
esete előtt ő ugyanis világbajnok 
búvárúszó volt. Aztán jött az a 
fránya oxigénpalack, amelyik ép-
pen az ő lába alatt robbant fel, 

és ennek következtében mindkét 
lábát elveszítette. Abban, hogy 
visszanyerhesse hitét, életkedv-
ét, a sport segített neki. Elkezdett 
lőni, s mivel az első perctől kezd-
ve jól bánt a fegyverrel, megma-
radt e sportág mellett. Jól tette, 
mert Pekingben ő volt az egyet-

len magyar paralimpikon sport-
lövő. Elmondta, hogy jobb ered-
ményekre számított az olimpián, 
és Londonban mindenképpen 
javítani szeretne majd a pekingi 
helyezésein. 

Kovács Iván viszont verseny-
zőként már biztos, hogy nem lesz 
ott a négy év múlva rendezendő 

olimpián. A 38 esztendős kétsze-
res olimpiai ezüstérmes, világ- és 
Európa-bajnok sportoló ugyanis 
Peking után bejelentette a visz-
szavonulását. Ugyanakkor nem 
titkolta, hogy a párbajtőrvívás-
tól semmiképpen sem szeretne 
majd elszakadni. Miután a Ma-

gyar Vívó Szövetség megpályáz-
tatta a szövetségi kapitányi tiszt-
séget, maga is beadta az igényét. 
A posztért nem kisebb ellenfelek-

kel kell majd megküzdenie, mint 
saját edzőjével, Udvarhelyi Gá-
borral és a négyszeres olimpiai 
bajnok Kulcsár Győzővel. 

A negyedik meghívott vendég, 
a Testnevelési Egyetem docen-
se, a hat olimpián is szerepet ka-
pó tornabíró, Karácsony István 
elmondta, hogy Pekinget követő-
en biztos, hogy várható majd vál-
toztatás az olimpiai kvalifikáció
rendszerén. 2012-ben nem for-
dulhat majd elő, hogy egy olyan 
képességű magyar tornász, mint 
az Európa-bajnok, világbajnoki 
második Berki Krisztián ne jut-
hasson ki az olimpiára.

A Varjú Vilmos Olimpiai Baráti 
Kör 2008. évi utolsó rendezvénye 
a klub hagyományaihoz hűen ez-
úttal is tartalmasnak bizonyult. 
A tagok december 4-én a kerü-
leti sportolókkal, sportvezetők-
kel közös baráti rendezvényen 
végérvényesen lezárják az idei 
programsorozatot, de ahogy azt 
Borovitz Tamás megígérte: janu-
ártól ismét töretlen lelkesedéssel 
kívánják majd az olimpiai eszmét 
népszerűsíteni a kerületben. (S)
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